
 

 

 

 

Minnesanteckningar 

Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandling 
 

Medicinskt råd 
 
Datum: 080917 
Plats: Göteborg i samband med Estrokonferens, (sekr på telefon) 
Tid: 16:00-18:00 
 
 
Ledamöter (frånvarande kursiv text)  
Ordförande Leif Lyttkens 
Skandionkliniken  Håkan Nyström 
Akademiska sjukhuset  Ingela Turesson Anders Montelius 
Karolinska universitetssjukhuset  Ingemar Näslund Aris Tilikidis 
Norrlands universitetssjukhus  Björn Zackrisson Mikael Karlsson 
Sahlgrenska universitetssjukhuset  Thomas Björk-Eriksson  Olle Mattsson 
Universitetssjukhuset i Linköping  Måns Agrup Peter Larsson 
Universitetssjukhuset i Lund Jacob Engellau Per Nilsson 
Universitetssjukhuset MAS  Annika Håkansson Sören Mattsson 
Universitetssjukhuset Örebro  Bengt Johansson Leif Karlsson 
 
Sekreterare Kerstin Högberg  
 

1. Genomgång av handlingar inför direktionsmöte 24 september 

Genomgång av samtliga handlingar varav vissa punkter finns kommenterade nedan. 
 

§ 33 Delårsrapport 

Inga ytterligare kommentarer från medicinska rådet framkom. 
 
§ 34 Hyresavtal med Akademiska hus 

Leif redogör för bakgrund och principavtal. Medicinska rådet anser att det är viktigt 
med tidsaspekten, andra alternativ än Akademiska hus kan innebära förseningar i 
projektet.  
 
§35 Rapportering av upphandlingsprocessen 

Leif redogör för tidplan och status i upphandlingen. Direktionens arbetsutskott har haft 
möte den 27 augusti dit Leif och Håkan var inbjudna angående den avbrutna 
upphandlingen. Uppdrag gavs då från arbetsutskottet att avtal ska vara klart senast 
2009-04-30. Nya anbudshandlingar skickas ut vecka 38. Utvärderingsgruppen 
kommer att få förslag på tidplan från Håkan. Tidpunkten för ny upphandling 
diskuterades. Rådet blev enigt om att ytterligare väntan inte var rimligt men 
konstaterade att den tekniska utvecklingen inte gått fullt så hastigt som man hoppats. 



 

 

 

 

Detta medför att utvärderingen av de nya anbuden måste göras med största 
noggrannhet. 
 
Diskuterades tänkbar handlingsplan ifall nya anbud inte kan uppfylla kravet på kliniskt 
skannad stråle. Beslöts att utvärderingsgruppen skall specificera kraven på den 
skannade strålen och hur den skall demonstreras. 

 
§36 Taxesättning vid Skandionkliniken 

Direktionen har givit Leif Lyttkens uppdrag att tillsammans med tjänstemannarådet 
författa en skrivelse till landstingen. Utkast till skrivelse har distribuerats till 
tjänstemannarådet. Tjänstemannarådet har rekommenderat att skrivelsen inte skickas 
ut till landstingen. Istället bör ett möte med landstingsdirektörerna planeras och 
skrivelsen överlämnas i samband med en muntlig föredragning.  
 
§ 37 Webbsidan 

Synpunkter och förslag på innehåll mailas till Kerstin Högberg.  
 
§ 38 Skrivelse från revisorer 

Leif informerar om bakgrund kring skrivelse. 
 
§ 39 Minnesanteckningar från medicinskt råd och tjänstemannaråd 

Inga nya kommentarer. 
 

2. Uppdatering av utredning från 2003 

Bakgrund: AnnChristin Sundberg, Västerbotten efterfrågade vid tjänstemannarådet 
den 15 sept en uppdatering av det medicinska underlag. Leif Lyttkens konstaterade då 
att detta är en fråga för det medicinska rådet med den expertis som återfinns där. 
Anser medicinska rådet att det finns skäl för en uppdatering bör en sådan givetvis 
göras. 
 
En omfattande diskussion följde. Det konstaterades att 2003 års utredning av 
medicinskt underlag publicerats 2005 i refereegranskad tidskrift. Därtill har 
direktionen haft möte med medicinska rådet november 2007 då frågan om det 
medicinska underlaget diskuterades och vidimerades av det medicinska rådet. En 
kompletterande utvärdering av patientunderlag och antal fraktioner 5-10 år efter 
driftstart gjordes av Bengt Glimelius och av honom utsedd arbetsgrupp våren 2008. 
 
Gruppen var enig om att man står bakom det medicinska underlaget som presenterats. 
Dock konstaterades att en förutsättning för detta patientunderlag är att samarbete och 
den distribuerade kompetensen blir en realitet. Om så inte blir fallet befaras 
patientunderlaget bli betydligt lägre. Oro för detta har påtalats från Umeå i och med att 
två universitetssjukhus f.n. inte deltar i barnradioterapironderna. 
 



 

 

 

 

Dimensioneringen är av underordnad betydelse. Nationell koncensus och 
samordningsformer är avgörande för att lyckas där verksamhetscheferna är 
nyckelpersoner. 
 
Ansvaret för samarbete och den distribuerade kompetensen diskuterades och det 
konstaterades att detta ansvar ligger på verksamhetscheferna.  
 
Sammanfattningsvis var gruppen enig att det ur behovssynpunkt inte finns anledning 
att ifrågasätta projektet. 
 
Gruppen var vidare enig om att abonnemangssystem som det presenterats har 
avgörande betydelse för att samarbetet och patientströmmarna skall fungera optimalt. 
 

3. Dokumentation av möten 

Beslutades att tidigare minnesanteckningar ska gås igenom vid nästkommande möte 
och avvikelser kommenteras.  
 

4. Uppföljning av Göteborgsmötet 

Uppföljning av Göteborgsmötet måste göras. Leif och Håkan kommer att deltaga i 
verksamhetschefsmöte 1 december och tar där upp frågan vid mötet med 
verksamhetscheferna. 
 

5. Ny teknik presenterad vid Estro 

Bedömdes att de nya koncept till acceleratorteknik som presenterats vid 
Estrokonferensen inte påverkar projektet. 
 

6. Nästa möte 

Nästa möte blir enligt tidigare beslut telefonmöte 12 november kl 16-17 i anslutning 
till direktionsmöte den 19 november. 

 


